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Acta del Consell de la Gent Gran 
 
Dia:  2 de juny 
Hora: 11:00  
Lloc: Casal Gent Gran el Castellet 
 
Ordre del dia:  

● Constitució del Consell de la Gent Gran  
● Homenatge a la vellesa 2022   
● Associació de Pensionistes i Gent Gran de Cabrera de Mar   
● Recursos per a la gent gran a Cabrera de Mar   
● Precs i preguntes 

 
Membres assistents:   
 

● Òscar Martínez, regidor de Gent Gran, Joventut, Esports i Participació ciutadana i 
president del Consell  

● Marta Álvarez, cap d’àrea serveis a les persones 
● Josefa Ramírez, coordinadora del Castellet  
● Rufina Bayascas  
● Conxita Ferrer, secretaria de pensionistes 
● Isabel Ortega López  
● Maria Elena Pérez Hernández 
● Angelina López Viñals, ciutadana 
● Francesc Malea, en representació del consell municipal d’entitats.  
● Carles Munné, en representació del consell municipal d’entitats  
● Jesús Marcet, vicepresident Associació de la Gent Gran  
● Pere Rodríguez, en representació d’ERC.  
● Genís Vinyals, en representació de la CUP.  
● Francesc Caldes, en representació de l’AI-CM. 

 
 
Constitució del Consell de la Gent Gran 
 
Òscar Martínez, regidor i president del Consell, explica que s'estan posant en marxa els 
diferents consells de participació i que es constitueix el Consell de la Gent Gran que es reunirà 
dues vegades a l’any. Explica que les membres els designa el reglament, però que és obert 
a tothom. Es presenten els assistents i a Roger Buch, tècnic de participació extern que explica 
el funcionament de la plataforma de participació www.TotsfemCabrera.cat 
 
Homenatge vellesa 2022 
 
Òscar Martínez explica que l’any 2021 es va organitzar el 64è homenatge a la vellesa, el 
primer homenatge a la vellesa en el nou format i que ha sigut molt maco, èxit total, amb un 
tomb que ha estat molt bé, de canvi de filosofia. La modificació de l’any passat era que durés 
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més d’un dia, i es vol que continuï durant una setmana amb actes celebracions per a i amb la 
gent gran, al voltant d'1 d'octubre, dia internacional de la gent gran.  
 
Enguany es disposa d’ingressos per subvenció de la Diputació. S’ha demanat un recurs 
econòmic, per invertir a la setmana, activitats i excursions. Explica que s’ha de fer un gran 
homenatge i que ja no es patirà tant per la pandèmia. Està previst que vingui la Principal de 
la Bisbal, dissabte al vespre i diumenge al migdia al dinar. També es faran sortides i activitats 
que s'informaran amb més detall.  
 
Arran de la intervenció de Genís Vinyals, s’obre debat sobre la comunicació i si ha arribat 
prou la informació a la gent que no ve habitualment al Castellet. Òscar Martínez, explica que 
la comunicació es fa per padró i pels socis de l'associació i que es van enviar 700 programes 
a les persones de més de 65 anys i que van participar unes 200 persones.   
 
Pere Rodríguez explica que ha presentat una proposta arran de la seva participació en l'aula 
de teatre de la gent gran de Mataró, per portar una actuació (dura 45 minuts) que s’ha 
preparat. Estaria bé poder-ho portar, ja que és un homenatge a la bonica vellesa, i té una 
delicadesa i un sentiment molt bonic, de cara a la gent gran. Es mirarà si es pot portar.  
 
Associació de pensionistes 
 
Marta Álvarez explica que estaria bé que l’associació de pensionistes pogués estar present 
a tots els Consells perquè pugui tenir més pes com a associació i també que estaria bé que 
pogués demanar subvencions a la Generalitat.  
 
Arran de diverses preguntes s’explica que l’Ajuntament vol fer excursions per la gent gran i 
que aquesta activitat s’organitza a mitges amb l’associació de pensionistes. El responsable 
és l’Ajuntament, que porta el guia i sufraga la major parts dels costos. Podria ser que 
l'associació organitzés i l'ajuntament ajudés, però per ara no es fa i el pes el porta 
l’Ajuntament. L’agència fa propostes a partir del  perfil de la gent gran de Cabrera i busca 
sortides que siguin adequades. Les últimes van ser molt interessants. 

 
Francesc Malea proposa que algunes excursions tinguessin un barem, que es digui que s’ha 
de fer, quanta estona caminant, desnivell, dificultat, o un barem visual.  
 
Marta explica que s’intenta portar cadira de rodes per si passa alguna cosa; normalment ve  
tothom i potser no cal. Es debat si es podria incloure el cost d’un personal sanitari.  
 
 
Precs i preguntes 
 
Francesc Malea proposa facilitar el contacte entre el Centre Cívic del Pla de l'Avellà, i el 
Castellet, perquè hi hagi més relació. La Marta respon que el Centre Cívic s’ha especialitzat 
en Escola d’adults. Pere Rodríguez creu que cal potenciar que la gent hi participi. 
 
Òscar Martínez explica que l'estratègia és oferir part de lleure, tota la part de gestió emocional, 
envelliment actiu, dignificació de la gent gran. No només grans àpats i lleure sinó part més 
emocional. És objectiu de l’ajuntament, oferir acompanyament en aquesta part de la vida. Es 



 

3 

fan moltes coses per la gent gran, però anima a exigir que encara se’n facin més. Hi ha un % 
de gent gran important, cal seguir oferint el servei i millorant la informació.  
 
Francesc Malea explica que una de les activitats que fan que la gent gran millori físicament i 
intel·lectualment és ballar. S’ha perdut el ball de l’envelat i molt pobles del voltant mantenen 
els balls de diumenge a la tarda, amb música mig en directe; nosaltres ho vam deixar perquè 
no sortia a compte. Creu que seria molt important que l’ajuntament pogués subvencionar els 
balls de diumenge i es tornessin a fer balls. S’obre debat perquè no anava prou bé 
d’assistència, si era perquè no hi havia lavabo, o no era prou correcte, o no s’havia fet massa 
difusió.  
 
Genís Vinyals proposa que perquè vingui més gent, s’ha de promocionar més a la gent de 
mitjana edat i d'aquesta manera aquest sector s’anirà animant més a participar en coses de 
gent gran.  
 
Un dels assistents demana també concerts de música, no només de ball. Abans se'n feien 
molts, però hi anava poca gent, l’últim va ser a l'església, també el  festival de clàssica molt 
maco però poca gent, probablement degut als preus massa elevats. En Pere Rodríguez diu 
que si tinguéssim un lloc adequat per fer concerts, a part de l'església pot haver-hi gent, si la 
sala arriba i té prou sonoritat. La sonoritat de l’església no és prou bona. Òscar Martínez 
respon que la sala Dalmases a Cal Conde serà un petit auditori de petit format, una bona 
opció fins que no arribi la sala.   
 
Pere Rodríguez fa una reflexió sobre la participació, recordant que ha assistit a tres consells 
i demana que la ciutadania cregui en aquests consells, però  també que l’altra part també s’ho 
ha de creure, totes les regidories. No els dos cops l’any sinó tot l’any sigui de participació.  
 
Finalment, es fa la reflexió i debat sobre per què no venen els homes al Casal, si és una 
tendència general, ja que es comenta que no venen enlloc.  
 
 

Es dona per acabada la reunió i es demana seguir en contacte a través de la plataforma 
www.totsfemcabrera.cat . 

 


